
PROTOKÓŁ Nr LVIII.2023 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 25 maja 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia LVIII sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi 100%, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

uchwały. 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy 

Pawła Michalskiego – Zastępcę Wójta  

Emilię Konopińską – Nochowicz – Skarbnika Gminy 

Patrycję Rudnik – Włoszczyńską – radcę prawnego w Urzędzie   

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

Porządek obrad otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złotów za rok 2022   

1) przedstawienie raportu o stanie gminy 

2) debata nad raportem o stanie gminy 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów 
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7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy za rok 2022 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2022 

2) przedstawienie sprawozdania finansowego 

3) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                

z wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2022 

4) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022 oraz 

sprawozdaniem finansowym 

5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2022 

8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022 

         1) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2022                                                                                                                                    

2) wniosek Komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022 

3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                   

o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu                 

za 2022 rok               

4) dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium   

Wójtowi Gminy                                  

     5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium                      

z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2022 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla bezdomnych lub schronisku dla osób 

bezdomnych  

z usługami opiekuńczymi  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania 

czystości  

i porządku na terenie Gminy Złotów”   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia innego sposobu 

udokumentowania wykonania obowiązków w zakresie pozbywania się zebranych na 

terenie nieruchomości nieczystości ciekłych  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

na terenie Gminy Złotów  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych   

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych  

w miejscowości Święta (ulica Kwiatowa, ulica Piaskowa, ulica Słoneczna, ulica 

Promykowa) 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych  

w miejscowości Święta (ulica Młyńska, ulica Akacjowa, ulica Spokojna, ulica 

Podkowa,  

ulica Miła) 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych  

w miejscowości Święta (ulica Strażacka, ulica Klonowa, ulica Makowa, ulica 

Lawendowa, ulica Okrężna, ulica Szkolna) 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej  

w miejscowości Święta (ulica Zielona)  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowej  

w obrębie Nowa Święta stanowiącej własność Gminy Złotów  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowych w obrębie Radawnica stanowiących własność Gminy Złotów 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2023 
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 

– 2029  

24. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2022 

25. Interpelacje i zapytania radnych  

26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

27. Wolne wnioski i informacje 

28. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę Panie Wójcie. 

Paweł Michalski – powiedział, w imieniu Pana Wójta poproszę o wprowadzenie do porządku 

obrad uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Złotów, który uczestniczył  

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby wnieść 

jakieś zmiany do porządku obrad? Nie widzę, w związku z tym Drodzy Państwo, poddaję 

proponowaną zmianę tu przez Pana Wójta pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Dziękuję, 

zamykam głosowanie, stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział piętnastu radnych. Wszyscy 

radni byli za przyjęciem proponowanej zmiany. Stwierdzam, iż proponowana zmiana została 

przyjęta jednogłośnie. W związku z tym proszę odnotować ją sobie w punkcie, jako punkt 

dziewiąty. Pozostałą kolejność proszę przesunąć o jeden. Tak? W związku z tym, iż więcej 

zmian do porządku obrad nie było, poddaję porządek obrad po uwzględnieniu już 

przegłosowanej wcześniej zmiany pod głosowanie. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Dziękuję, zamykam głosowanie. Stwierdzam, 

iż w głosowaniu brało udział piętnastu radnych, wszyscy radni byli za przyjęciem porządku 

obrad. 

 

Porządek obrad po zmianie 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złotów za rok 2022   

1) przedstawienie raportu o stanie gminy 

2) debata nad raportem o stanie gminy 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów 

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy za rok 2022 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2022 

2) przedstawienie sprawozdania finansowego 

3) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                

z wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2022 

4) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022 oraz 

sprawozdaniem finansowym 

5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2022 

8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022 

         1) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2022                                                                                                                                    

2) wniosek Komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022 

3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                   

o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu                 

za 2022 rok               

4) dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium   

Wójtowi Gminy                                  

     5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium                      

z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 
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Złotów, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2022 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla bezdomnych lub schronisku dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Złotów”   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia innego sposobu 

udokumentowania wykonania obowiązków w zakresie pozbywania się zebranych 

na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Złotów  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych  

w miejscowości Święta (ulica Kwiatowa, ulica Piaskowa, ulica Słoneczna, ulica 

Promykowa) 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych  

w miejscowości Święta (ulica Młyńska, ulica Akacjowa, ulica Spokojna, ulica 

Podkowa, ulica Miła) 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych  

w miejscowości Święta (ulica Strażacka, ulica Klonowa, ulica Makowa, ulica 

Lawendowa, ulica Okrężna, ulica Szkolna) 
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej  

w miejscowości Święta (ulica Zielona)  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości 

gruntowej w obrębie Nowa Święta stanowiącej własność Gminy Złotów  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowych w obrębie Radawnica stanowiących własność Gminy Złotów 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2023 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2023 – 2029  

25. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego  

i o wolontariacie za rok 2022 

26. Interpelacje i zapytania radnych  

27. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

28. Wolne wnioski i informacje                                                                         

 29. Zamknięcie obrad 

 

- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

 

Ad. 3 

 

  Przewodniczący Rady – poinformował, że protokół poprzedniej sesji był wyłożony do 

wglądu na stanowisku do spraw obsługi Rady i zwrócił się z pytaniem do radnych, czy 

wnoszą uwagi? 
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Radni uwag nie wnieśli – protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

Radni otrzymali sprawozdanie drogą mailową.   

 

 Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – zapytał, czy są jakieś pytania do sprawozdania 

Wójta między sesjami? 

 

Radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

 

Ad. 5 

 

Informację o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji 

otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

 

Radni uwag nie wnieśli – informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy 

Złotów za rok 2022 i pierwszy podpunkt mamy taki: przedstawienie raportu o stanie gminy. 

Jesteście również Państwo w posada, w posiadaniu już tegoż raportu. Obszerna, obszerna 

lektura. Myślę, że tutaj w tym punkcie może pokrótce oddam głos Panu Wójtowi, bo to to jest 

dokument taki, jakby to powiedzieć tam się doczytałem. To jest dokument, w którym Pan 

Wójt może się pochwalić osiągnięciami minionego roku, proszę bardzo. 

Raport o stanie Gminy stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złotów za rok 2022 

1) przedstawienie raportu o stanie gminy 

 

Piotr Lach – powiedział, tak jest Szanowni Państwo, przepraszam za głos, ale mam nadzieję, 

że będzie na tyle wyraźny, żeby zrozumieć mnie. Jak widzimy kolejny dokument  

w postaci raportu o stanie gminy, który od paru lat musimy opracowywać. W tym roku jest 

jeszcze bardziej obszerny niż w latach poprzednich. Staramy się, żeby też w tym dokumencie 

zawierać te podstawowe informacje, które można wykorzystać potem w celu weryfikacji 

pewnych zdarzeń z lat poprzednich. My zdarza się, że korzystamy z poprzednich 

dokumentów z lat minionych, jako bazę informacji, w której zebrane są różnego rodzaju 
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sprawozdania, świadczenia i inne dokumenty dotyczące m.in. migracji ludności itd. Myślę,  

że raport jest opracowany w sposób prawidłowy. Oczywiście zawsze znajdą się jakieś błędy, 

przesunięcia. Informowaliście Państwo o takich, natomiast no liczę na to, że raport będzie 

cennym źródłem informacji dla Państwa jak i dla osób, które chciałyby uzyskać informacje  

o gminie. Nasze osiągnięcia, mówię nasze, bo bez Państwa udziału, w tym decyzji 

finansowych nie byłoby mowy oczywiście o tym, żeby cokolwiek zrealizować. Te informacje 

o realizacji zadań, myślę, że napawają optymizmem, aczkolwiek zawsze pozostaje niedosyt  

i chcielibyśmy, żeby no pewne rzeczy realizować nieco szybciej sprawniej, ale no tak jak 

możemy, na ile nam pozwalają środki finansowe i organizacyjne taki stan realizacji. Mam 

nadzieję, że dokument będzie spełniał wszystkie kryteria i oczekiwania, które Państwo 

pokładaliście w nim. Dziękuję bardzo. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Drodzy Państwo. Wspomnę tylko, że tu już 

rozpoczęliśmy tym raportem tą już taką całą procedurę absolutoryjną. W związku z tym 

Drodzy Państwo przechodzimy do podpunktu drugiego, a mianowicie debata nad raportem  

o stanie gminy i Drodzy Państwo, tutaj, proszę bardzo, otwieram, bo chciałem przypomnieć, 

że w debacie może wziąć udział, każdy mieszkaniec. W naszym przypadku to jest gmina  

do 20 000 mieszkańców, musi zebrać dwadzieścia podpisów z tego, co pamiętam i na dzień 

przed debatą musi tutaj zgłosić chęć udziału w tej debacie. Takiego z zewnątrz nie mamy 

żadnego pisma ani chętnych do debaty. W związku z tym otwieram debatę tutaj już wśród 

koleżanek, kolegów radnych. Proszę bardzo, kto pierwszy? Kolega radny Jan Bulawa. 

 

Jan Bulawa – powiedział, chciałbym kilka słów powiedzieć o tym raporcie. Raport o stanie 

Gminy Złotów jest zbiorem bardzo szczegółowych informacji dotyczących funkcjonowania 

naszej gminy. Raport przedstawia wszystkie jednostki organizacyjne gminy i obszary 

społeczne, gospodarcze, infrastruktury technicznej i finansowej. Na pomoc społeczną w 2020 

roku przeznaczono 21.110.361,00 zł. Poziom wydatków wyniósł w porównaniu z poprzednim 

rokiem, jest wyższy. Natomiast z tej pomocy korzystało mniej osób, ale i tak uważam, że to 

jest spora grupa, która korzysta z pomocy, w porównaniu z potrzebami na rynku pracy, 

ponadto gmina realizowała pomoc dla obywateli Ukrainy. W związku z konfliktem i zgodnie 

z ustawą o pomocy obywatelom Ukrainy. Kwotę 20.303.241,00 zł wydatkowano na zadania 

w zakresie oświaty i wychowania oraz edukacyjnej opieki wychowawczej. Uważam,  

że szkoły na terenie gminy są dobrze wyposażone w pomoce dydaktyczne i sprzęt niezbędny 

do pełnych realizacji programów nauczania, ale analizując średnie wyniki egzaminu 

ośmioklasisty w 2022 roku były ponownie niższe niż średnia wyników wojewódzkich  

i krajowych. Bardzo ważnym tematem, który był sygnalizowany na komisjach i sesjach były 

drogi gminne. W 2022 roku utwardzono kilka odcinków dróg oraz na bieżąco drogi uzupełnia 

się kruszywem. W raporcie bardzo szczegółowo opisano inwestycje gminne, bardzo dużą 
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kwotę przeznaczono na budowę sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej, budowę 

parkingów i chodników oraz prowadzono zagospodarowanie miejsc rekreacyjnych. Gmina 

korzystała z programów, które były dofinansowane zewnętrznie. W dziale finansów gminy, 

można zauważyć, że zadłużenie gminy znacznie się zmniejszyło mimo wielu wydatków 

inwestycyjnych. Raport przedstawia bardzo obszerny opis wszystkich jednostek i obszarów 

gminy opisowo i tabelarycznie. Zasygnalizowałem tylko niektóre moim zdaniem ważne 

tematy, chociaż pozostałe też zasługują na uwagę choćby bezpieczeństwo, demografia, 

podatki, wydatki na organizacje pozarządowe czy fundusz sołecki, który był wnioskowany  

i realizowany bezpośrednio przez mieszkańców. No raport jest na pewno bardziej 

optymistyczny jak Wójt wspomniał od poprzednich lat. Myślę, że wiele inwestycji było, tak, 

więc dziękuję bardzo. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu. Proszę bardzo Adriana 

Opłatek. Radna, proszę bardzo, ma głos. 

 

Adriana Opłatek – powiedziała, tutaj kolega bardzo szczegółowo, znaczy przygotował się do 

tego, z tego raportu. Ja tylko może podsumuję, że raport ma przedstawiać mieszkańcom ogólny 

obszar działalności gminy, naszej gminy. Tak jak tutaj Przewodniczący powiedział, że Wójt,  

że jest to raport, w którym Wójt może się pochwalić. No, ale nie tylko Wójt, bo również  

i pracownicy i cała i Rada, że tak powiem. I tu myślę, że mieszkańcy mogą znaleźć wszystkie te 

informacje ogólne, bo jak wiemy, tematów jest dużo, są bardzo obszerne i z niektórych działów, 

grup, poddziałów można wyselekcjonować osobne raporty, tak? Sprawozdania, więc żeby, że tak 

powiem czytelnika nie zanudzać. Ładniej jest zobrazowany, dodatkowo odnosi się do poprzednich 

lat, z których widzimy różnice. Dostrzec można tendencję tych zmian i to dla mnie jest bardzo 

czytelny. Myślę, że dla każdego mieszkańca jest bardzo czytelny, więc jest, czym się pochwalić  

i z tego się cieszę. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koleżance, radnej. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa? Proszę kolega radny Bartłomiej Batko. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, krótko tylko, poza tym, co powiedzieli już moi przedmówcy, 

chciałbym tylko zauważyć, że taki raport rzeczywiście jest taką naszą gminą w pigułce. Jest 

bardzo dobrym takim narzędziem, na przyszłość będzie archiwalnym, bo jeżeli czy kogoś z nas, 

czy kogoś innego będzie interesował los gminy po jakiś tam latach, gdzie, gdzie pamięć już nie 

będzie pozwalała wrócić do pewnych szczegółów. No to, przeglądając nasze protokoły z naszych 

posiedzeń, uchwały byłoby to bardzo trudne, a jeżeli chwyci z jednego rocznika ten raport to na 

pewno wszystkiego się dowie. Bardzo korzystne, jest właśnie to, żeby porównać zmiany nie 
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trzeba brać dwóch raportów z różnych lat, tylko wystarczy wziąć jeden, bo tam są porównania do 

poprzedniego roku, więc można te różnice od razu odczytać w jednym raporcie, więc bardzo 

przydatne narzędzie również pod względem właśnie archiwalnym, dobrze, że takie coś powstaje. 

Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koledze radnemu. Czy jeszcze ktoś z Państwa? 

Proszę, kolega radny Jacek Januszewski. 

Jacek Januszewski – powiedział, ja tylko chciałem powiedzieć, że oczywiście koledzy się już 

wypowiedzieli wystarczająco, natomiast ja po prostu chciałem się odezwać, jakby do ludzi, którzy 

to oglądają i słuchają tych relacji, że na pewno warto z tego skorzystać, warto ten raport sobie 

pobrać i go przeczytać, bo naprawdę jest to najbardziej chyba rzetelne źródło informacji, które 

wskazuje, jakby, co się z gminą dzieje i że idzie moim zdaniem przynajmniej w dobrą stronę, 

dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, ja teraz mam włączone dopiero. Dziękuję bardzo, czy 

jeszcze ktoś z Państwa? Chciałby zabrać głos? Nie widzę chętnych. Drodzy Państwo, powiem 

tylko tyle, że to już jest piąty raport bodajże i tak jak Pan Wójt tutaj wspomniał, coraz 

grubszy, coraz grubszy, to do dobrze o nas świadczy. Mamy tu zawarte wszystko tak jak 

koledzy, koleżanki, koledzy powiedzieli. No cały stan posiadania naszej gminy. Możemy za 

zaobserwować słabe lepsze priorytety jak i również te słabsze strony i wszystko tutaj tak 

dobrze przyglądając się cieszę się, że rozwija się gmina w kierunku infrastrukturalnym, np. 

drogi coraz więcej dróg przybywa, wodociągów, czyli świadczy to też o tym, że no nasza 

działalność tutaj Pana Wójta jak i również Rady idzie w dobrym kierunku. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa? Skoro nie ma więcej chętnych, Drodzy Państwo, w związku z tym musimy 

dopełnić teraz formalności po tej debacie. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 

radnych – wszyscy obecni na sesji –    

                                     (ustawowy skład Rady to 15 radnych) 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

            - za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

            - przeciw – 0 

            - wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.554.2023 

Uchwała Nr LVIII.553.2023 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 7 

 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Złotów za rok 2022 oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za rok 2022. 

 

Materiały dotyczące tego punktu radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem 

o zwołaniu sesji. 

 

Radni otrzymali: 

- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu, z wykonania planu finansowego instytucji 

kultury oraz informacji o stanie mienia Gminy Złotów za 2022 rok przyjęte przez Wójta 
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Gminy Złotów Zarządzeniem Nr 21.2023 dnia 29 marca 2023 r. – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu, 

- sprawozdanie finansowe za rok 2022 – sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu, 

- uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  

11 kwietnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Złotów za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami – uchwała 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Wyżej wymienione materiały zostały przez Komisje Rady omówione i przeanalizowane. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk oddał głos Skarbnik Gminy Emilii Konopińskiej – 

Nochowicz. 

 

Skarbnik Gminy Emilia Konopińska – Nochowicz szczegółowo omówiła realizację 

budżetu w roku 2022 wraz z informacją o stanie mienia oraz sprawozdanie finansowe. 

Powiedziała, szczegółowe dane dotyczące wykonania budżetu w 2022 roku zawiera 

Zarządzenie Wójta Gminy Złotów z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu i tam mamy bardzo szczegółowe dane na temat 

wykonania. Część informacji znalazła się w raporcie. Więc chciałabym teraz tak w dużym 

skrócie przypomnieć tylko najważniejsze wartości z ubiegłorocznego wykonania budżetu,  

a więc w 2022 roku zrealizowane dochody wyniosły 63.204.570,00 zł, co stanowiło 99% 

wielkości planowanej, w tym dochody bieżące wyniosły 58.784.000,00. Natomiast dochody 

majątkowe cztery prawie i pół miliona. Zrealizowane wydatki ogółem wyniosły 

64.026.000,00. Z tego wydatki bieżące zostały zrealizowane w 93%, była to kwota 

52.930.000,00. Natomiast wydatki majątkowe w kwocie 11.000.000,00 zostały zrealizowane 

w 88% wartości planowanej. W ramach wydatków zarówno bieżących jak i majątkowych 

719.000,00 przeznaczonych zostało na przedsięwzięcia realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego. Rok 2022 zakończyliśmy deficytem w wysokości 821.769,00 zł. Jest to różnica 

pomiędzy wykonanymi dochodami, a wydatkami ogółem. Natomiast wynik operacyjny 

budżetu, czyli różnica pomiędzy dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi wyniósł 

5.854.000,00. W strukturze wykonanych dochodów bieżących w 2022 roku 39% najwięcej  

w naszym budżecie stanowią dotacje z budżetu państwa z kwotą 22.922.000,00, 28% 

subwencje z budżetu państwa z kwotą 16.500.000,00, 15% były to podatki i opłaty i była to 

kwota 8.824.000,00 i 13% stanowiły udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych  

i prawnych z kwotą 7.800.000,00. W dochodach własnych w grupie podatków i opłat 

największy udział miał podatek od nieruchomości, który stanowił 66% dochodów własnych,  

a także podatek rolny 17%. Na realizację zadań zarówno bieżących i majątkowych 

otrzymaliśmy w ubiegłym roku środki w łącznej wysokości 5.792.000,00, w tym: z budżetu 
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Województwa Wielkopolskiego 327.000,00, z budżetu Unii Europejskiej 1.600.000,00, z 

funduszy rządowych 3.700.000,00, z budżetu Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy 

Państwowe 63.000,00 i z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

50.000,00. Z analizy wykonania wydatków bieżących w podziale na działy klasyfikacji 

budżetowej wynika, że główne kierunki wydatkowania od wydatkowania środków od lat 

pozostają bez zmian, tak, więc największy udział w wykonanych wydatkach bieżących 

stanowiły wydatki na zadania w zakresie oświaty i wychowania oraz edukacyjnej opieki 

wychowawczej, ponad 20.000.000,00, czyli 38% wydatków bieżących oraz na zadania  

w zakresie opieki społecznej w dziale „Rodzina” i „Pomoc Społeczna” ponad 15.000.000,00 

co stanowiło 29% wydatków bieżących ogółem. Po raz pierwszy w ubiegłym roku pojawiła 

się dość duża kwota w dziale 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej. Prawie 

6.000.000,00 otrzymaliśmy z funduszu przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków 

węglowych oraz dodatków dla gospodarstw domowych z tytułu wykorzystywania niektórych 

źródeł ciepła, więc były to wydatki w 100% pokryte przez środki zewnętrzne. Natomiast 

analiza wydatków według grup wskazuje, że najwięcej wydatków bieżących zostało 

przeznaczonych na wypłatę świadczeń na rzecz osób fizycznych 36%, w większości są to 

świadczenia wypłacone w dziale pomocy społecznej i rodziny i zostały sfinansowane w 98% 

z dotacji z budżetu państwa. Kolejną grupą wydatków są wynagrodzenia, na które 

przeznaczonych zostało 34% wydatków bieżących, wydatki rzeczowe 23,5%, udzielone 

dotacje 6 oraz obsługa długu gminy 0,5%. Wydatki majątkowe Gminy Złotów w 2022 roku 

zostały wykonane na poziomie ponad 11.000.000,00, a więc wielkości planowane zostały 

zrealizowane w 87%. Największy udział w wykonanych wydatkach majątkowych stanowiły 

wydatki na zadania w dziale „Rolnictwa i Łowiectwa” 62% oraz w dziale „Transportu  

i łączności” 16%. W dziale „Rolnictwa i łowiectwa” ujmowane są inwestycje dotyczące 

wodociągów i kanalizacji oraz zagospodarowanie terenów rekreacyjnych. Natomiast w dziale 

„Transportu i łączności” inwestycje dotyczące dróg, chodników, ścieżek pieszo – 

rowerowych. Wydatki poniesione w 2022 na infrastrukturę wodociągową i sanitacyjną 

dotyczyły w szczególności podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Wodociągów i 

Kanalizacji Gminy Złotów z przeznaczeniem na inwestycje związane z gospodarką wodno – 

kanalizacyjną i na ten cel przeznaczyliśmy w ubiegłym roku ponad 2.500.000,00. Również na 

budowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Międzybłocie przeznaczyliśmy 

2.300.000,00, a także na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Bielawa, 

Krzywa Wieś, Grodno poniesione zostały wydatki w kwocie 1.800.000,00. Na 

zagospodarowanie terenów rekreacyjnych, między innymi w miejscowościach Stare 

Dzierzążno, Sławianowo, Święta, Kleszczyna, Blękwit, Radawnica, Zalesie, Krzywa Wieś  

i Grodno przeznaczyliśmy w ubiegłym roku 480.000,00 i to są takie większe wydatki z tej 

pierwszej grupy tych 62%. Drugą grupę wydatków inwestycyjnych, na które poniesione 

zostały najwyższe nakłady finansowe stanowi infrastruktura drogowa. Na budowę lub 
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przebudowę dróg i chodników przeznaczyliśmy łącznie 1.776.000,00. Największe nakłady 

finansowe poniesione zostały na przebudowę drogi w Kamieniu, emulsjonowanie drogi  

w Kleszczynie, budowę kładki dla pieszych w Skicu i jeszcze nie była skończona w ubiegłym 

roku jeszcze 100.000,00 było wydatkowane w tym roku, no, ale były to takie pozycje  

z największymi kwotami. W ubiegłym roku zainwestowaliśmy 273.000,00 w budowę 

instalacji fotowoltaicznej na budynku Urzędu Gminy oraz budowę parkingu przy Urzędzie. 

Przekazaliśmy również dotacje wysokości 458.000,00 na zakup pojazdu ratowniczo – 

gaśniczego dla jednostki OSP w Kleszczynie. Wykonane w ubiegłym roku przychody 

pochodzą z wolnych środków za 2020 i 2021 rok, jest to kwota 4.758.000,00. Również  

z niewykorzystanych środków z opłat na wydane zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych 35.800,00 oraz niewykorzystanych w 2021 roku środków na realizację zadania 

polegającego na rozwijaniu szkolnej infrastruktury w ramach programu „Laboratoria 

Przyszłości” 76.800,00. Zaplanowano również do pobrania kredyt w wysokości 2.140.000,00 

jednakże dochody i wydatki zostały wykonane na takim poziomie, że nie było potrzeby 

zaciągania tego kredytu. Ustalone rozchody budżetu w wysokości 1.495.000,00 z 

przeznaczeniem na spłatę rat kapitałowych kredytów wykonano oczywiście w 100%. Dług 

Gminy Złotów na koniec roku 2022 wynosił 4.410.500,00 zł, w stosunku do roku 2021 kwota 

długu zmniejszyła się o prawie 34%. Wskaźnik długu gminy w stosunku do wykonanych 

dochodów na dzień 31 grudnia 2022 roku wynosił 6,98%. Na obsługę długu gminy, czyli na 

zapłatę odsetek od zaciągniętych kredytów przeznaczyliśmy 288.000,00. Na początku 2022 

roku wartość majątku gminy wynosiła 134.690.000,00. W trakcie roku wartość posiadanych 

przez gminę gruntów wzrosła o 288.000,00. W grupie pierwszej dotyczącej budynków i lokali 

majątek zwiększył się o 377.000,00. W grupie drugiej o 3.174.000,00. W grupach trzeciej, 

czwartej, piątej i szóstej o 224.000,00. W grupie siódmej o 12.000,00 i w grupie ósmej o 

1.027.000,00 zł. Ogółem wartość majątku gminy na koniec ubiegłego roku wyniosła ponad 

139.000.000,00. Dane do sprawozdawczości finansowej wynikają z ksiąg rachunkowych, a jej 

podstawowym celem jest dostarczenie rzetelnej i jasnej informacji o sytuacji majątkowej  

i finansowej jednostki. Na sprawozdanie finansowe składają się: bilans z wykonania budżetu 

gminy, łączny bilans jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat jednostek 

budżetowych, łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budżetowych oraz informacja 

dodatkowa. Bilans z wykonania budżetu prezentuje w szczególności środki pieniężne, 

należności finansowe i zobowiązania finansowe, którymi dysponuje jednostka. I tak  

w bilansie z wykonania budżetu gminy na dzień 31 grudnia 2022 roku deficyt budżetu 

wynosił 821.000,00. Stan środków pieniężnych 3.678.000,00, należności 75.500,00  

i zobowiązania 4.729.000,00. Łączny bilans jednostek budżetowych to zestawienia aktywów  

i pasywów, a więc pokazujemy w tym sprawozdaniu zasoby majątkowe i źródła ich 

pochodzenia. W łącznym bilansie wszystkich jednostek budżetowych na dzień 31 grudnia 

ubiegłego roku aktywa trwałe wynosiły 87.271.000,00, aktywa obrotowe 6.600.000,00, 
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fundusz 90.000.000,00, zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 3.700.000,00. Rachunek 

zysków i strat jednostki informuje, jaka jest efektywność poszczególnych rodzajów 

działalności oraz jaki jest ogólny wynik finansowy. W łącznym rachunku zysków i strat 

jednostek budżetowych na dzień kończący ubiegły rok przychody wyniosły 64.289.000,00, 

koszty 54.000.000,00, zysk 10.244.000,00. Zestawienie zmian w funduszu przedstawia 

zmiany, jak jakie nastąpiły w poszczególnych elementach funduszu i ich przyczyny.  

W łącznym zestawieniu zmian funduszu jednostek budżetowych na koniec ubiegłego roku 

stan funduszu wynosił 90.161.000,00. W skład sprawozdania finansowego wchodzi także 

informacja dodatkowa, która podnosi wartość informacyjną całego sprawozdania 

finansowego, poprzez zwiększenie przejrzystości i rzetelności danych prezentowanych  

w zestawieniach liczbowych potrzebnej do oceny sytuacji majątkowej i finansowej jednostki.  

I chciałabym tylko jeszcze przypomnieć, że uzyskaliśmy pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wykonanym w ubiegłym roku w budżecie i to wszystko, co chciałabym na 

ten moment powiedzieć. 

 

Radni do przedstawionych materiałów uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – podziękował Pani Skarbnik za zabrany głos  

i przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

Zanim przejdziemy dalej już do realizacji porządku obrad chciałem tylko powiedzieć, że 

29 marca Zarządzeniem Pana Wójta zostało wydane sprawozdanie z rocznego wykonania 

budżetu oraz z wykonania planu finansowego instytucji kultury oraz informacja o stanie 

mienia Gminy Złotów. To wpłynęło do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu 

zaopiniowania. Na podstawie tego sprawozdania otrzymaliśmy opinię wyrażoną w Uchwale 

Nr SO-16/0954/56/2023 z dnia 11 kwietnia 2023 roku i opinia jest pozytywna, bez żadnych 

zastrzeżeń. Każdy jest w posiadaniu tej opinii. Drodzy Państwo, w związku z tym 

przechodzimy do dalszego procedowania naszego porządku obrad i przechodzimy do 

podpunktu czwartego. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022 oraz 

sprawozdaniem finansowym. Proszę bardzo, otwieram dyskusję. Kolega radny Jan Bulawa. 

 

Jan Bulawa – powiedział, w przedstawionym Radzie Gminy Złotów sprawozdaniu Wójt 

Gminy zawarł informację o planowanych i wykonanych dochodach i wydatkach budżetu,  

w podziale na bieżące i majątkowe. Przedstawił również realizację dotacji celowych na 

zadania bieżące, subwencji, dochodów z podatków i opłat lokalnych, udziałów w podatkach 

stanowiących dochody budżetu państwa, pozostałych dochodów bieżących, dochodów  

z majątku oraz dotacji przeznaczonych na reali na realizację inwestycji. Wskazał stan 

zaległości w podatkach lokalnych, podał dane o skutkach obniżenia górnych stawek 

podatków, udzielenia ulg i zwolnień oraz umorzenia zaległości podatkowych. Przedstawione 

zostało również wykonanie wydatków bieżących w poszczególnych działach klasyfikacji 
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budżetowej oraz omówiona została realizacja zadań inwestycyjnych. W sprawozdaniu ujęta 

została także informacja o zrealizowanych przychodach i rozchodach budżetu. Przedłożone 

Radzie sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok spełnia wymogi określone w ustawie 

o finansach publicznych. Po przeprowadzonej analizie porównawczej i danych 

prezentowanych w sprawozdaniu z wykonania budżetu z kwotami planowanymi w budżecie 

na 2022 rok oraz danymi zawartymi w sprawozdaniach stwierdzono zgodność kwot 

planowanych i wykonanych. W wyniku analizy sprawozdania finansowego, na które składa 

się bilans z wykonania budżetu jednostki, łączny bilans jednostek budżetowych, łączny 

rachunek zysków i strat jednostek budżetowych, łączne zestawienie zmian w funduszu 

jednostek budżetowych, informacja dodatkowa oraz danych wynikających z ksiąg 

rachunkowych na dzień bilansowy stwierdzono, że sprawozdanie finansowe Gminy Złotów 

rzetelnie odzwierciedla sytuację majątkową i finansową Gminy. Badane sprawozdanie 

spełniło wszystkie konieczne wymogi formalne. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – dziękuję koledze radnemu, proszę bardzo, kto 

jeszcze z Państwa? Tak Panie Wójcie, proszę bardzo.   

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, chciałem zwrócić uwagę na taki fakt, że jako 

strona wykonawcza budżetu, organ wykonawczy koncentrujemy się bardziej tutaj na 

działaniach takich związanych z obsługą tych wszystkich środków, które do nas spływają. 

Widzimy, że budżety są coraz większe, wiąże się to z realizacją również zadań zleconych 

transferem środków finansowych z różnych programach. Wymaga to od nas oczywiście 

zaangażowania organizacyjnego, zwiększenia zatrudnienia niekiedy albo przynajmniej 

czasowego zwiększenia zatrudnienia. Chciałem też zwrócić uwagę na fakt, że bardzo cenimy 

sobie współpracę z Państwem pod kątem elastyczności w podejściu do realizacji zadań. Sami 

wiemy, że w tym czasie, w którym procedujemy ten budżet, no mamy bardzo trudną sytuację 

gospodarczą, nieprzewidywalną. Mamy cały szereg problemów, które się pojawiły, który 

musimy rozwiązywać między innymi wzrost wartości zadań, nieprzewidywalna sytuacja na 

przetargach, co wymaga od nas elastyczności i bezpośredniego działania również w zakresie 

finansów i dzięki tej współpracy udało się zrealizować zadania, podjąć decyzję o realizacji 

zadań, mimo że z niektórych innych zadań trzeba było zrezygnować. Patrząc  

w perspektywicznie, ale też myśląc o tym, co było zrealizowane wcześniej, przedstawię 

Państwu w odpowiednim momencie, pewne zestawienia, które robiłem dotyczące, jakby 

naszej tutaj całej kadencji od 2018 roku i dominującymi zadaniami, zresztą było podobnie  

w ubiegłym roku. Dominującymi zadaniami są zadania w zakresie wody  

i kanalizacji. Są to ogromne nakłady w większości realizowane w obszarach nowej 
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zabudowy. Natomiast wadą tych zadań jest to, że one bardzo często są rozproszone,  

bo w niektórych sołectwach to było ponad trzydzieści inwestycji różnego rodzaju krótszych, 

dłuższych odcinków sieci i tych zadań nie widać. Także nie zawsze mieszkańcy widzą te 

pieniądze, które pojawiają się na terenie, na terenie gminy. Mamy nadzieję, że statystycznie  

i średnio przebiegi tych poszczególnych budżetów będą satysfakcjonujące dla mieszkańców.  

Są lata, w których tych wydatków jest inwestycyjnych jest mniej. Ubiegły rok, akurat był 

bogatszy pod tym względem i z tego się bardzo cieszymy. Mam nadzieję, że w kolejnych 

latach, kolejne nasze decyzje będą również oparte o kompromis i uda się nam zrealizować 

zadania, na które czekają mieszkańcy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panu Wójtowi, oddaję głos 

koleżance radnej Adrianie Opłatek. 

Adriana Opłatek – powiedziała, pomimo trudnej sytuacji gospodarczej w kraju i na świecie 

wiemy, co się dzieje, nie było zagrożeń dla naszego budżetu, dla gminy, co jest ważne, która 

zachwiałaby budżetem. Założenia budżetowe z punktu widzenia legalności, celowości, 

gospodarczości i rzetelności wypełniono prawidłowo wręcz można by było powiedzieć 

bezbłędnie. Dochody zrealizowane w 99%, wydatki w 92%. Poziom długu na bezpiecznym 

poziomie niecałe 7% w stosunku do dochodów wykonanych stanowią narzędzia zapewnienia 

bezpieczeństwa finansowego. Budżet uwzględniał potrzeby mieszkańców, także je 

zabezpieczał w oparciu o możliwości finansowe gminy. Kontynuowano przedsięwzięcia 

objęte wieloletnim planem inwestycyjnym, skutecznie pozyskiwano środki finansowe  

z zewnątrz i zrealizowano wiele projektów. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Kolega radny Bartłomiej Batko. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak, tu króciutko sobie wynotowałem takie, parę informacji, 

na które chciałbym zwrócić uwagę. Otóż zainteresowały mnie pozycje związane z oświatą  

i tutaj zauważyłem na początku no to były takie wykresy kołowe, gdzie była struktura 

dochodów i struktura wydatków i proszę zwrócić uwagę, że w strukturze dochodów 

subwencja oświatowa stanowiła chyba, o ile pamiętam 29% całego budżetu. Natomiast 

wydatki to już są 38%, czyli dużo więcej musimy dokładać z budżetu, bo subwencja no nie 

pokrywa całości kosztów, tylko częściowo, więc dość duża kwota i tutaj sytuacja jest dość 

mocno napięta. Inna sytuacja, na jaką zwróciłem uwagę, to czasami ktoś z zewnątrz, czy 

może mieszkańcy nawet zwracają uwagę taką sytuację, że płacą podatki, więc żądają, żeby 
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dużo rzeczy było realizowanych w ich terenie, a tutaj wynika dość jasno, że dochody gminy  

z tytułu podatków to jest tylko 15% budżetu. Czyli to nie jest jakaś wielka wartość, która by 

miała znaczenie w tym, w tym sensie, żeby dawały podstawy do jakiś tam poważniejszych 

żądań. I tyle na koniec tylko zwróciłem uwagę, na ładne tutaj określenia, jakie Pani Skarbnik 

rzuciła, że nie było potrzeby zaciągania kredytu. Jest to sytuacja w dzisiejszych czasach 

bardzo optymistyczna i pozytywna, także dziękuję za te słowa. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koledze radnemu. 

Czy jeszcze ktoś z Państwa? Podsumowując Drodzy Państwo, tylko tak. Musimy powiedzieć 

również, że od samego początku od konstrukcji budżetu na każdy kolejny rok do jego 

realizacji, to jest wspólne dzieło i Wójta i nasze i to za sprawą taką tylko, że panuje zgoda  

i harmonia. Nieraz no są szerokie dyskusje na komisjach, ale zawsze potrafimy osiągnąć 

kompromis i na Radzie przychodzimy już z konkretnymi propozycjami. W ciągu roku 

zmienialiśmy przecież dwadzieścia trzy razy. Nic o nas bez nas. Trzynaście razy zmienialiśmy 

na podstawie uchwał, dziesięć razy Wójt zmieniał swoimi Zarządzeniami. Widać, jaka po 

prostu skala jest tego, tutaj potrzeb w ciągu roku, co ile pieniędzy, jakichś różnego rodzaju 

pojawiają się problemy, inwestycje. No myślę, że same te opinie, które tutaj, z Regionalnej 

Izby Obrachunkowej wcześniej odczytywaliśmy. Każdy się z nią zapoznał, bez jakichkolwiek 

uwag. Budżety rosną przecież i to, co Bartek powiedział na końcu, że najbardziej cieszy,  

że mimo to, że idą inwestycje do przodu, udało się zrealizować inwestycji zaplanowanych  

w budżecie, niektóre rozpoczęte są w trakcie realizacji jeszcze, bo to plan wieloletni,  

a zadłużenie jest no patrząc rozmiarem naszego budżetu, no niewielkie. Pani Skarbnik. 

 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, zadłużenie spadło o 34%, a w ubiegłym 

znaczy w 2021 chyba około 90.000,00 odsetek zapłaciliśmy, a teraz prawie 300.000,00  

i to tak. No niestety, pozytywnie spada zadłużenie, ale niestety na razie te koszty obsługi są 

bardzo wysokie, oby w tym roku też nie było potrzeby zaciągania kredytu, bo jak wiemy, 

mamy sporą kwotę zapisaną w budżecie, więc no, ale zobaczymy to tak na początku czasami 

te kwoty są takie troszeczkę pesymistyczne, a później udaje się to jakoś tam zrealizować.  

Co prawda w ubiegłym roku ogólnie wykonany był deficyt, ale nadwyżka ta bieżąca była 

bardzo wysoka. No troszeczkę dzięki jakimś tam dodatkowym środkom, tym dodatkowym 

udziałom w podatku dochodowym od osób fizycznych, bo to prawie 2.900.000,00 to nam 

znacznie podniosło tą różnice. No zobaczymy, co w tym roku. Też planowane są jakieś 

dodatkowe zastrzyki finansowe, więc może nie będzie tak źle. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos na temat sprawozdania?  
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Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za rok 2022 i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

wszyscy obecni na sesji –    

                                     (ustawowy skład Rady to 15 radnych) 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

            - za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

            - przeciw – 0 

            - wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.554.2023 

Uchwała Nr LVIII.554.2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2022 stanowi załącznik  

nr 10 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt siódmy Drodzy 

Państwo, przechodzimy do punktu ósmego. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Złotów 

za rok 2022. 

 

Ad. 8 

Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022. 

Radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji otrzymali: 

1) Opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Złotów za rok 2022 – stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu, 

2) Uchwałę Nr 1.2023 z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Złotów za rok 2022 – stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu, 

3) Uchwałę Nr SO-16/0955/22/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 maja 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok – stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – oddał głos Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej 

Ewie Mreła. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Ewa Mreła – przedstawiła opinię Komisji 

Rewizyjnej. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów o wykonaniu budżetu Gminy 

Złotów za rok 2022. Komisja analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu przedłożone 

przez Wójta Gminy Złotów w oparciu o kryterium legalności, celowości, gospodarności  

i rzetelności. Komisja Rewizyjna w dniu, w dniu 24 kwietnia 2023 roku dokonała oceny 

wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2022. Rozpatrzeniu podlegało sprawozdanie roczne 

z wykonania budżetu oraz sprawozdanie finansowe za rok 2022, informacja o stanie mienia 

Gminy Złotów oraz uchwała numer SO-16/0954/56/2023 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2023 roku. Komisja w dniu 20 lutego 

2023 roku dokonała szczegółowej kontroli inwestycji, budowa parkingu przy Urzędzie Gminy 

oraz inwestycji emulsjonowanie drogi w miejscowości Kleszczyna. Komisja w dniu 30 marca 

2023 roku dokonała szczegółowej kontroli inwestycji, budowa parkingu przy sali wiejskiej  

w miejscowości Stawnica, kontroli sprawozdania z realizacji programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2022, Turniej Bokserski o Puchar 

Wójta Gminy Złotów, Koło Gospodyń Wiejskich we Franciszkowie, Dziedzictwo Kulinarne 
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Naszych Przodków oraz kontroli dokumentacji delegacji pracowników Urzędu Gminy 

Złotów, Wójta Gminy Złotów za miesiąc maj i listopad 2022 roku. Na podstawie powyższych 

kontroli, dokonanych analiz oraz wyjaśnień pracowników merytorycznych i Wójta Gminy 

Złotów Komisja Rewizyjna Gminy Złotów opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu Gminy 

Złotów za 2022 rok. Komisja stwierdziła zgodność sprawozdania finansowego za rok 2022  

z przedłożonym sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu, a z obszernym 

uzasadnieniem opinii Rada Gminy Złotów zapoznała się we wcześniejszym terminie. 

Dziękuję. 

 

– radni uwag nie wnieśli 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Także 

opinia wraz z wnioskiem o udzielenie absolutorium Panu Wójtowi została przesłana do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu zaopiniowania. Wniosek, proszę odczytać, Komisja 

podjęła uchwałę. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Mreła odczytała Uchwałę Nr 1.2023 z dnia  

24 kwietnia 2023 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Złotów za 

rok 2022.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna Rady Gminy Złotów w składzie: 

Ewa Mreła, Adriana Opłatek, Andrzej Białczyk, Adam Sulima i Tomasz Kędzia przygotowała 

wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Złotów za rok 2022 w Uchwale  

Nr 1.2023 z 24 kwietnia 2023 roku, działając na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 

Gminy Złotów za rok 2022. Komisja wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie Panu Piotrowi 

Lach Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za rok 2022. Wniosek przyjęto w głosowaniu 

jawnym, jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – podziękował Pani Przewodniczącej.  

Te wszystkie dokumenty zostały złożone do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu 

zaopiniowania na podstawie tych przedłożonych dokumentów otrzymaliśmy opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Uchwała Nr SO-16/0955/22/2023 z dnia  

8 maja 2023 roku, jesteście również w posiadaniu tej opinii. Opinia w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok jest pozytywna, wniosek 

Komisji Rewizyjnej został należycie uzasadniony. W związku z tym Drodzy Państwo, myślę, 

że nie muszę odczytywać tej opinii całej. Teraz Drodzy Państwo przechodzimy do dyskusji 
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nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Złotów.  

Ja bym najpierw pierwszy chciał bardzo serdecznie podziękować Komisji Rewizyjnej za 

włożoną pracę, bo można było tylko spojrzeć na cały tutaj ten przeprowadzony szereg tych 

kontroli przy przygotowywaniu do Regionalnej Izby Obrachunkowej tych wszystkich 

dokumentów i naprawdę praca wykonana na poziomie wzorowym, za co bardzo tutaj, 

wszystkim członkom Komisji Rewizyjnej chciałem podziękować. Proszę bardzo, kolega 

radny Jan Bulawa. 

 

Jan Bulawa – przedstawił opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy Złotów w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. Komisja  

w składzie: przewodniczący Jan Bulawa, zastępca Alicja Szewczuk, członkowie Adam 

Tomaszewski, Alicja Bulawa i Teresa Pawłowska wyraża opinię pozytywną. Uzasadnienie. 

Członkowie Komisji przeanalizowali sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy 

Złotów za 2022 rok oraz sprawozdanie finansowe. Budżet Gminy w 2022 roku był 

kontynuacją i dalszą realizacją planów objętych wieloletnim planem inwestycyjnych  

i rozpoczętych w latach poprzednich inwestycji. Uwzględniał potrzeby mieszkańców oraz je 

zabezpieczał, uwzględniając możliwości finansowe, jakimi dysponuje Gmina w zakresie 

możliwym do wykonania. Członkowie Komisji zapoznali się również z opinią Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2023 rok  

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Złotów za 2022 rok 

wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami oraz opinią i wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok. Członkowie Komisji 

zapoznali się również z uchwałą numer SO-16/0955/22/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 maja 2023 rok w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. Wniosek Komisji 

Rewizyjnej został należycie uzasadniony. W związku z powyższym członkowie Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy 

Złotów popierają wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za rok 2022. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – podziękował za zabranie głosu. Oddał głos 

radnemu Janowi Hammacher.  

Jan Hammacher – powiedział, opinia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska  

i Zdrowia Rady Gminy Złotów w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2022 rok oraz 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium także za 2022 rok. Członkowie komisji zapoznali się 
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z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów o wykonaniu Budżetu Gminy za 2022 rok i 

uchwałą Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów, w której pozytywnie zaopiniowano 

wykonanie budżetu za 2022 rok i zwrócono się do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium za 2022 rok. Mając powyższe na uwadze po zapoznaniu się z uchwałą 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu. Komisja 

Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Zdrowia Rady Gminy Złotów jednogłośnie 

wyraziła pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu za 2022 rok oraz popiera wniosek  

o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za 2022 rok. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – podziękował radnemu za zabrany głos. Oddał 

głos radnemu Bartłomiejowi Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Złotów  

w składzie: Bartłomiej Batko przewodniczący, Jacek Januszewski zastępca przewodniczącego 

i Alicja Bulawa członek. Członkowie Komisji przeanalizowali następujące dokumenty. 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Złotów za 2022 rok, Sprawozdanie 

finansowe za 2022 rok, Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Złotów za 2022 rok, 

Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów o wykonaniu budżetu Gminy Złotów oraz 

Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów, której to komisja pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu i wnosi do Rady Gminy Złotów o udzielenie Panu Piotrowi 

Lach Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za 2022 rok oraz Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Złotów. Po przeanalizowaniu 

powyższych dokumentów członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Złotów jednogłośnie popierają wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów o udzielenie 

Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za rok 2022. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze, czy ktoś 

jeszcze z Państwa? 

- innych głosów w dyskusji nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym po wysłuchaniu 

wszystkich opinii. Nic innego nie pozostaje, jeżeli więcej już nie ma chętnych tutaj do 

dyskusji. Ostatni akcent, tej całej procedury absolutoryjnej, a mianowicie podjęcie Uchwały 



25 

 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – wszyscy obecni na sesji –  

                                     (ustawowy skład Rady to 15 radnych) 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

            - za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

            - przeciw – 0 

            - wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.555.2023 

Uchwała Nr LVIII.555.2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, w tym miejscu dla chciałem bardzo serdecznie pogratulować 

Panu Wójtowi, Pani Skarbnik. Proszę podziękować wszystkim pracownikom za miniony rok. 

Już to wcześniej powiedziałem, że jest to wspólne nasze dzieło. Cieszymy się, że to jest 

zbudowane i realizowane na zasadzie takiego no powiedzieć. Wzajemnej współpracy, nie ma 

żadnych tutaj zgrzytów w radzie. Nic o nas powiem tak, bez nas. Nie będę tutaj zbyt długo, 

dużo mówił, bo no jest jeszcze raz powtórzę. Jest to nasze wspólne dzieło, na zasadzie zgody 

wzajemnej budujemy wspólne relacje tutaj i no i poparte ciężką pracą, no radnych, koleżanek, 

kolegów, Wójta przede wszystkim i wszystkich pracowników. Proszę również przekazać 

podziękowania na, na ręce wszystkich swoich pracowników. Drodzy Państwo, w tym 

momencie ogłaszam 10 minut przerwy.  

godz. 955 – przerwa w obradach, Patrycja Rudnik – Włoszczyńska opuszcza obrady 

godz. 1007 – wznowienie obrad 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę o spokój. Drodzy Państwo, wznawiamy po krótkiej 

przerwie o dzisiejsze obrady. Zanim przejdziemy jeszcze, bo, żebym nie zapomniał, zanim 

przejdziemy do realizacji dalszego porządku obrad na prośbę tutaj dwóch kolegów radnych 

Sejmiku Wojewódzkiego, muszę to przekazać. Chciałem zostałem faktycznie zobowiązany, 

żeby przekazać tutaj po udzieleniu absolutorium Panu Wójtowi, jak najserdeczniejsze 

życzenia i podziękowania za współpracę. To jest od Henryka Szopińskiego i od naszego 

kolegi sołtysa i Wiceprzewodniczącego Sejmiku Wojewódzkiego Jarosława Maciejewskiego. 

Zadzwonili do mnie. Przeprosili po prostu, że nie mogą dzisiaj akurat być. Tam wypadło im 

no takie, takie no troszeczkę tragiczne tam, bo kolega im zmarł. Heniu Szopiński jest za 

granicą, ale zobowiązał mnie do złożenia najserdeczniejszych życzeń i podziękowania dla 

Pana, dla całej załogi i za podziękowania za współpracę. Jeszcze, zobowiązał mnie tutaj Jarek 

do przekazania dobrej informacji, że zostały nasze wnioski dwa złożone do Wielkopolskiej  

w ramach Wielkopolska Odnowa Wsi w konkursie „Pięknieje Wielkopolska Wieś”, czyli 

Stawnica - wiata i Nowa Święta - zagospodarowanie terenu przy sali wiejskiej wraz  

z podjazdem dla osób niepełnosprawnych. Formalnie już została przez komisję przyjęte te 

wnioski. Jutro mają sesję i prawda na to można powiedzieć będzie podjęta uchwała w tej 

sprawie o udzieleniu nam dofinansowania tego projektu. Dobra. Przechodzimy do Drodzy 

Państwo do punktu dziewiątego. 

 

Ad. 9 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Złotów, który uczestniczył  

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. Projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad.  
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Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.556.2023 

Uchwała Nr LVIII.556.2023 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Złotów stanowi załącznik  

nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 10 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla 

Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji otrzymali radni w materiałach na sesję 
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łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przypomnę tylko tutaj, tych którzy nam ogląda. Tym, którzy 

nas oglądają, że w poniedziałek mieliśmy Wspólne Posiedzenie Stałych Komisji Rady, 

robocze. Oczywiście, wszystkie materiały zawarte w dzisiejszej sesji były szczegółowo 

omawiane na tej Komisji, były dostępne również na Komisji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów 

pomocy społecznej za rok 2022 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji i poddał 

pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.557.2023 
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Uchwała Nr LVIII.557.2023 w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2022 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

Ad. 11 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w schronisku dla bezdomnych lub schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

otrzymali  radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla bezdomnych lub schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 
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- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.558.2023 

Uchwała Nr LVIII.558.2023 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla bezdomnych lub schronisku dla osób bezdomnych  

z usługami opiekuńczymi stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad. 12 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Złotów” otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu 

sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Złotów” i poddał pod głosowanie,  

w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   
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- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.559.2023 

Uchwała Nr LVIII.559.2023 w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Złotów” stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 13 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia innego sposobu udokumentowania wykonania 

obowiązków w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości 

ciekłych otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia innego sposobu 

udokumentowania wykonania obowiązków w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości nieczystości ciekłych i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   
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13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.560.2023 

Uchwała Nr LVIII.560.2023 w sprawie określenia innego sposobu udokumentowania 

wykonania obowiązków w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości 

nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. 14 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Złotów otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Złotów radni i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.561.2023 

Uchwała Nr LVIII.561.2023 w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. 15 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych radni 

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 

15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.562.2023 

Uchwała Nr LVIII.562.2023 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 16 

 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych w miejscowości Święta (ulica 

Kwiatowa, ulica Piaskowa, ulica Słoneczna, ulica Promykowa) otrzymali radni w materiałach 

na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 
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Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych 

w miejscowości Święta i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.563.2023 

Uchwała Nr LVIII.563.2023 w sprawie nadania nazw ulic położonych w miejscowości 

Święta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad. 17 

 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych w miejscowości Święta (ulica 

Młyńska, ulica Akacjowa, ulica Spokojna, ulica Podkowa, ulica Miła) otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 
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Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych 

w miejscowości Święta i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.564.2023 

Uchwała Nr LVIII.564.2023 w sprawie nadania nazw ulic położonych w miejscowości 

Święta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad. 18 

 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych w miejscowości Święta (ulica 

Strażacka, ulica Klonowa, ulica Makowa, ulica Lawendowa, ulica Okrężna, ulica Szkolna) 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji.  
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Sławomir Czyżyk – oddał głos Wójtowi Piotrowi Lachowi. 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo z uwagi na to, że akurat w Świętej mamy 

specyficzny układ taki, że jest jedna miejscowość, dwa sołectwa, pojawiła się inicjatywa.  

Na razie wstępna ze strony mieszkańców osiedla ogrodnictwo w celu wyodrębnienia tej 

jednostki, jakby tej tego zespołu budynków albo poprzez nadanie nazwy osiedla, ale myślę,  

że tutaj będziemy bardziej zmierzali w kierunku nadania nazwy ulicy. Ten proces musi być 

poprzedzony wydzieleniem działki, którą, którą stanowi droga na terenie osiedla i być może 

wtedy będziemy podejmowali dalsze decyzje dotyczące nadania nazwy ulicy tej wewnątrz 

osiedlowej. Oczywiście, tak jak będą tego oczekiwali mieszkańcy, w związku z tym 

najprawdopodobniej do ulicy Strażackiej nie będzie zaliczone ogrodnictwo. Pozostaje na razie 

numeracja taka, jaka była. Tak jak jest dla wybudowań, a po zakończeniu tego procesu  

i uzgodnieniu z mieszkańcami tego obiektu, no będziemy podejmowali, będziecie Państwo 

podejmowali, wszyscy będziemy podejmowali odpowiednie decyzje w tym zakresie, także no 

tak informacyjnie, że na razie, na razie prawdopodobnie nie będziemy zaliczali obiektu 

ogrodnictwo do ulicy Strażackiej. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, czy jeszcze ktoś ma jakieś 

pytania, niejasności?  

Niejasności nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych 

w miejscowości Święta i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.565.2023 

Uchwała Nr LVIII.565.2023 w sprawie nadania nazw ulic położonych w miejscowości 

Święta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad. 19 

 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości Święta (ulica 

Zielona) otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

położonej w miejscowości Święta i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.566.2023 

Uchwała Nr LVIII.566.2023 w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości 

Święta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Ad. 20 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowej w obrębie Nowa Święta stanowiącej 

własność Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości 

gruntowej w obrębie Nowa Święta stanowiącej własność Gminy Złotów i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   
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8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.567.2023 

Uchwała Nr LVIII.567.2023 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowej w obrębie Nowa 

Święta stanowiącej własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. 21 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowych w obrębie Radawnica 

stanowiących własność Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie  

z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowych w obrębie Radawnica stanowiących własność Gminy Złotów i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.568.2023 

Uchwała Nr LVIII.568.2023 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowych w obrębie 

Radawnica stanowiących własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Ad. 22 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Złotów na rok 2023 otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu 

sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2023 i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.569.2023 

Uchwała Nr LVIII.569.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

Gminy Złotów na rok 2023 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Ad. 23 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki. 

Otwieram dyskusję. Nie ma dyskusji. Poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały  
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w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski   X  

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 1 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   
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2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski   X  

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 1 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.570.2023 

Uchwała Nr LVIII.570.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2023 rok stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 24 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2023 – 2029. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski   X  

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 1 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski   X  
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 1 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVIII.571.2023 

Uchwała Nr LVIII.571.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad. 25 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2022 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie macie Państwo przed sobą. Dyskutowane na 

komisji, są jeszcze jakieś pytania? Skoro nie ma pytań. Drodzy Państwo, poddam pod głosowanie 

to sprawozdanie. 

Radni uwag nie wnieśli - sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik  

nr 31 do protokołu 

Ad. 26 

Interpelacje i zapytania radnych.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację 

w formie pisemnej, zapytanie w formie ustnej?  

- brak interpelacji i zapytań 
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Ad. 27 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym, iż nie było żadnej interpelacji i zapytania 

radnych. Informuję również, że na poprzedniej sesji również nie było, w związku z tym punkt 

zamykam. 

 

Ad. 28 

Wolne wnioski i informacje.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, oddaję głos Panu Wójtowi, proszę bardzo.  

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, w sprawozdaniu nie umieściliśmy tej informacji, 

ale chciałem, żebyście Państwo wiedzieli, że oczywiście nabór był zaskakujący. Informacja 

uzyskana przypadkiem no, ale próbujemy, złożyliśmy wniosek w sprawie dofinansowania przez 

Lasy Państwowe budowy, przebudowy właściwie odcinka drogi w Radawnicy, ponieważ 

pamiętacie Państwo, mieliśmy robiony projekt. Realizowaliśmy projekt przebudowy drogi, która 

biegnie do domu nauczyciela, do szkoły i ze szkoły koło Dino z powrotem do drogi powiatowej 

tej podkowy łącznie z parkingiem. Z uwagi na to, że nie otrzymaliśmy dofinansowania  

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, mimo wcześniejszego, jakby zaakceptowania tego, 

wstępnego zaakceptowania tego projektu, tego dofinansowania nie otrzymaliśmy głównie z uwagi 

na to, że stwierdzono, że ten parking będzie elementem, jakby infrastruktury szkoły a nie jest 

bezpośrednio związany z ruchem drogowym. Spowodowało to, że tego dofinansowania nie 

dostaliśmy. Pojawiła się możliwość pozyskania środków z Lasów Państwowych i złożyliśmy taki 

wniosek na budowę tylko odcinka od drogi powiatowej do domu nauczyciela, ponieważ jest to 

uzasadnione tym, że dalej ta droga w prawo wchodzi w drogę pożarową, drogę wywozową i jest 

to ważna droga dla z perspektywy interesów Lasów Państwowych i mamy wartość zadania całego 

była 1.252.000,00 zł tego odcinka. Natomiast złożyliśmy wniosek o dofinansowanie w kwocie 

1.064.873,00 zł. Nasz udział środków naszych zadeklarowaliśmy na kwotę 187.000,00 zł. Jest to 

długość odcinka 20, 228 m, wszystkie dokumenty na to są, jakby gotowe i w zależności od tego, 

jakie będą rozstrzygnięcia w tym, w tym temacie w tej chwili jest ten wniosek procedowany. 

Będziemy informowali, oczywiście Państwo o dalszej, o dalszej procedurze. Jest to bardzo 

wysoki udział, jakby procentowy. Natomiast no, liczymy na to, że przynajmniej jakiś odcinek tej 

drogi uda nam się zrobić, wykorzystując środki zewnętrzne. Dziękuję bardzo, a jeszcze 

przepraszam węgiel, węgiel, węgiel, węgiel temat, temat ważny. Te zmiany, które nastąpiły  

w prawie one pozwalają na transgranicznym jakby nabywaniu tego węgla przez mieszkańców 
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różnych innych gmin i do tego oczywiście serdecznie zachęcamy i zapraszamy. Niemniej jednak 

też bym prosił, żebyście Państwo w swoim środowisku cały czas rozpropagowywali możliwość 

nabycia tego węgla. Lato nie będzie trwało wiecznie, a my byśmy chcieli się troszeczkę tego 

pozbyć, jest to dużo wśród duża kwota finansowa, jakby zamrożona w tym surowcu i no 

zachęcamy mieszkańców do tego, żeby tak jak deklarowali odbierali ten węgiel i również 

zapraszamy do tego mieszkańców innych gmin, gdzie już ten proces się zakończył. Dziękuję 

bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Chciałbym tylko poinformować, że teraz nie wiem, czy wszyscy są 

posiadaniu, że wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania znowu na naszą uchwałę 

dotyczącą tam chyba poprzedniej sesji w sprawie ustalenia zasad stypendiów dla 

uzdolnionych uczniów. Co tam do końca jeszcze się nie podoba, tutaj mamy to na wstępie, ale 

co tam się nie podoba? Zobaczymy no, no tak to jest. Tyle się napracowaliśmy, ale się 

okazuje, że jeszcze popełniliśmy jakieś błędy no i tyle. Skoro nie ma więcej chętnych tutaj 

dzisiaj do zabierania głosu chciałbym wszystkim serdecznie, a jeszcze mamy dwudziestego 

siódmego, mamy dzień samorządowca, chciałbym tutaj złożyć Wam serdecznie życzenia, 

podziękowania za pracę, współpracę, pracę na rzecz rozwoju gminy, mieszkańców, no i za 

wzorową pracę tutaj w Radzie wszystkim. Drodzy Państwo, w związku z tym, iż im również 

dziękuję za to, że w komplecie dzisiaj tutaj się wszyscy zjawili. Bardzo sprawnie udało nam 

się przeprowadzić tą jedną, wszystkie są ważne, ale ta jest najważniejsza sesja  

w roku. Bardzo sprawnie się udało przeprowadzić za to bardzo serdecznie Państwu dziękuję. 

Życzę wszystkiego dobrego, pogoda się robi, miłego wypoczynku. 

 

- więcej głosów nie było 

 

Ad. 29 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LVIII sesję Rady Gminy Złotów. 

Obrady zakończono o godz. 1034 

 

   Protokołowała                                                                              Przewodniczący Rady 

                                                                              

Magdalena Borsich                                                                              Sławomir Czyżyk 

 


